
Protokół nr 27/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

i Komisji Rewizyjnej w dniu 11 grudnia 2023 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej rozpoczęto o godz. 

10:00 a zakończono o godz. 11:00. Komisje obradowały w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w 

Kołakach Kościelnych.  

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego (lista 

obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności Zał. 

Nr 1), 4 członków Komisji Rewizyjnej – członek Michał Kołakowski przybył na posiedzenie po 

punkcie trzecim (lista obecności Zał. Nr 1), 3 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista 

obecności Zał. Nr 1), Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski, Skarbnik Gminy – Gabriela 

Mioduszewska, Sekretarz Gminy – Danuta Niewińska, kierownik OPS – Dorota Bogdańska, dyrektor 

szkoły – Henryk Rakoczy. 

Ad. 1)   

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonali Przewodniczący poszczególnych Komisji. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka przedstawiła porządek posiedzenia komisji, 

który jest jednakowy dla wszystkich komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego szóstego posiedzenia Komisji. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

    b/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 

    c/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2024 rok z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

    d/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych, 

    e/ obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze 

gminy na 2024 rok, 

    f/ obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2024 rok, 

    g/ określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na terenie Gminy Kołaki Kościelne, 

    h/ podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy 

społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

    i/ uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

    j/ zmiany uchwały Nr II/8/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej 

zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, 

    k/ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne. 

5. Informacja o podmiotach, w których wykonywana będzie nieodpłatna, kontrolowana praca na cele 

społeczne oraz praca społecznie użyteczna, 

6. Informacja o podmiotach, na rzecz których wykonywane będą przez nieletnich prace społeczne. 

7. Informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023. 

8. Informacja na temat oświadczeń majątkowych składanych przez radnych Gminy Kołaki Kościelne 

za 2022 rok. 

9. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych przez sekretarza gminy, skarbnika gminy 

oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta. 



10. Sprawy różne. 

11.  Zamknięcie posiedzenia. (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poprosiła o uwagi do porządku posiedzenia komisji. 

Członkowie komisji nie zgłosili innych uwag, więc Przewodnicząca KO  poprosiła o przyjęcie  

porządku posiedzenia przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 

2). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 

2). 

Ad. 3)  

Protokoły z dwudziestego szóstego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i 

Wniosków z dnia 27 września 2023 r. oraz z trzydziestego pierwszego posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej w dniu 27 września 2023 r. zostały przyjęte  jednogłośnie przez poszczególne komisje. 

Na posiedzenie komisji przybył Pan Michał Kołakowski – członek Komisji Rewizyjnej. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Wyjaśniła, że musieliśmy niektóre inwestycje, jak Państwo zauważyliście i po stronie dochodów i po 

stronie wydatków zdjąć dlatego, że te inwestycje będą kontynuowane w 2024 roku i one znalazły się 

w załączniku przedsięwzięcia do WPF. To takie największe zmiany, które w tym budżecie z 12 

grudnia dokonano, ponieważ zdjęto tutaj budowę drogi wraz z sięgaczami w miejscowości Sanie –Dąb 

i budowę drogi Wróble-Arciszewo i przebudowę wodociągu też Sanie-Dąb, bo to jest jak gdyby jedna 

inwestycja. Tak Jak mówiła, one znalazły się w załączniku przedsięwzięcia na 2024 rok. Do budżetu 

zostaną one wprowadzone przy budżecie na 2024 rok. One nie znalazły się w budżecie, kiedy był 

projekt, bo nie wiedziałam, czy one się zakończą w tym roku, czy nie. Ta informacja dotarła do mnie 

teraz, więc będą one w budżecie na 2024 rok jako autopoprawka a na tą chwilę są one w 

przedsięwzięciach do WPF. W związku ze sporymi kwotami został też zmniejszony deficyt, jak 

Państwo też zauważyliście dlatego, że zmniejszono te wydatki. Resztę zmian, to jakby są to zmiany 

porządkowe, bo zbliża się nam koniec roku, więc są to albo przeniesienia, albo zwiększenia tych 

wydatków, które nas czekają. Takim największym wydatkiem, który mamy do opłacenia, to będzie 

ponad 50 tys. zł przy remoncie SUW Szczodruchy. To tyle, jeżeli macie Państwo pytania konkretnie 

do poszczególnych zmian, to proszę. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do projektu zmian w budżecie gminy, więc poszczególne 

komisje wyraziły opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany w budżecie gminy zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany w budżecie gminy zostały zaopiniowane 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany w budżecie gminy zostały zaopiniowane 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany w budżecie gminy zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Ad. 4b) 

W tym punkcie proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na 

lata 2023-2029 omówiła Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska. Wyjaśniła, że tak jak 

mówiłam zostały tam doprecyzowane wydatki i dochody zgodnie ze zmianą budżetu i zostały 

zmienione – załącznik przedsięwzięcia, właśnie te inwestycje zostały dodane, które nie będą 

wykonane w tym roku, a w związku z tym, że nie zostały wykonane w ciągu roku, muszą znaleźć się 

w załączniku przedsięwzięcia. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki 

Kościelne na 2024 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie omówiła 

Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska. Wyjaśniła, że corocznie Rada Gminy przyjmuje taki 

program. Został ten program, jak co roku poddany konsultacjom – dwa tygodnie. Nie wpłynęły żadne 

uwagi do niego. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2024 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2024 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2024 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2024 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych omówił Wójt Gminy Pan Sylwester 

Jaworowski. Wyjaśnił, że proponuje się tu zwiększenie stawki za udział w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniach, ćwiczeniach do wysokości 25 zł. Nie mam tu poprzedniej 

uchwały, ale chyba było 20 zł. 

Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Eugeniusz Krajewski zapytał jakie stawki są w 

sąsiedzkich gminach? 

Wójt Gminy – nie sprawdzaliśmy, ale postanowiliśmy o te 5 zł zwiększyć. 

Eugeniusz Krajewski – ustalamy raz na dwa lata? 



Wójt Gminy – nie rzadziej jak raz na dwa lata, ale jeśli będzie taka potrzeba i Państwa zgoda, 

będziemy to zwiększać. 

Eugeniusz Krajewski – proponuję o parę złotówek zwiększyć. 

Wójt Gminy – to Państwa decyzja. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski – też proponuję zwiększyć do 30 zł, ze względu 

na to, że co mi wiadomo, straż pisze projekty, pozyskuje dodatkowe pieniążki, to też jest ważne. Jeżeli 

jest to możliwe to do 30 zł można by zwiększyć. Dużo nie ma tych wyjazdów. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o zwiększeniu 

stawki do 30 zł poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych ze zwiększoną stawką został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych ze zwiększoną stawką został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził że projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych ze zwiększoną stawką został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych ze zwiększoną stawką został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy na 2024 rok omówił Wójt Gminy. Zaproponował 

pozostawienie tych cen do liczenia podatku na poziomie obecnym, czyli obniżenie z kwoty 89,63 do 

kwoty 40 zł, tak jak to było dotychczas. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy na 2024 rok został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy na 2024 rok został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy na 2024 rok został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy na 2024 rok został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Ad. 4f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży 

drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2024 rok 

omówił Wójt Gminy. Tu również proponujemy obniżenie kwoty do kwoty 100 zł za m
3
. To jest 

kwota, jaka obowiązuje obecnie. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2024 rok został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2024 rok został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2024 rok został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2024 rok został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Ad. 4g) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 



zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne omówił Wójt Gminy. Zwrócił uwagę na to, że w tym roku pozyskaliśmy środki w 

wysokości 588 tys. na wyremontowanie organ w kościele. Ale, żeby przekazać te środki księdzu 

trzeba taką uchwałę podjąć na podstawie której te środki te środki będą mogły zostać przekazane. Do 

tej uchwały został także sporządzony projekt wniosku, na którym wnioskodawca będzie zwracał się o 

przyznanie takich środków. I to jest niezbędne, żeby przekazać te pieniądze na remont organ. To jest 

taka uchwała podstawowa, która będzie dawała nam możliwość w przyszłości, gdy będziemy, 

oczywiście dotyczy to zabytków i prac restauratorskich, gdy będzie taka potrzeba, bo na terenie gminy 

Kołaki Kościelne dużo jest zabytków, i gdy takie środki gmina będzie pozyskiwała, wtedy będzie 

mogła przekazywać różnym instytucjom, czy tak jak księdzu, czy innym organizacjom, żeby 

dokonywała prac restauratorskich, konserwacyjnych, czy przebudowy takich zabytków na terenie 

naszej gminy. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Ad. 4h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028 omówiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska. Zwróciła uwagę, że prawo do świadczeń z 

pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, jeżeli 

dochód na osobę w rodzinie nie przekracza 600 zł, a w przypadku osoby samotnie gospodarującej 776 

zł. I od 1 stycznia 2024 wejdzie w życie nowy program „Posiłek w domu i szkole na lata 2024-2028”, 

który przewiduje m. in. pomoc w formie zasiłku celowego na zakup żywności lub posiłku. Wsparciem 



w ramach tego programu zostaną objęte osoby i rodziny spełniające warunki otrzymania zapisanych w 

ustawie o pomocy społecznej oraz u których dochód nie przekracza wysokości do 200% kryterium 

dochodowego. Zgodnie z art. 8 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej Rada Gminy w drodze uchwały 

może podwyższyć kwotę, o której właśnie wcześniej wspominałam. I w przypadku podjęcia takiej 

uchwały, będziemy mogły przyznawać zasiłki celowe na zakup posiłku osobom samotnie 

gospodarującym, u których dochód nie przekracza 1552 zł, natomiast kryterium na osobę w rodzinie 

1200 zł. Podjęcie tej uchwały jest zasadne. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski zapytał, czy dużo osób korzysta z tego? 

Kierownik OPS – z zasiłku celowego to tak, bo prawdę mówiąc, tymi zasiłkami, bo środki na ten 

program mamy dofinansowanie z budżetu państwa 80% a 20% środków własnych. Po części to tak 

trochę łatamy dziury, dajemy zasiłki celowe z tego programu, bo czy rodzina dostanie ze  środków 

własnych zasiłek celowy, czy z tego z tego programu, to dla rodziny nie ma znaczenia a dla gminy jest 

to oszczędność, bo tutaj mamy 80% dofinansowania. A jeśli chodzi o posiłki to będzie zaraz druga 

uchwała w sprawie zasad zwrotu, to teraz jest dużo mniej posiłków przyznawanych niż wcześniej, 

dlatego że są kryteria, jest mniej osób w rodzinach. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028 został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028 został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028 został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028 został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Ad. 4i) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 omówiła kierownik OPS Pani 

Dorota Bogdańska. Zwróciła uwagę na to, że ten program przyjęty przez Radę Ministrów, który 

wejdzie od nowego roku ma na celu m. in. zapewnienie posiłku dzieciom i uczniom w szkole w takich 

przypadkach, kiedy dziecko nie ma przyznanej pomocy w formie decyzji. Tutaj dyrektor szkoły będzie 



mógł udzielić takiej pomocy dziecku w trudnych sytuacjach życiowych, o ile takie dziecko wyrazi 

chęć zjedzenia, czy to jakaś tragedia w domu czy rodzinie, czy coś się wydarzy, to wtedy dyrektor 

będzie mógł przyznać taka pomoc, poinformować ośrodek i sfinansujemy taka pomoc. Jest też taka 

delegacja ustawowa, że Rada Gminy może przyjąć taki program osłonowy i proszę o przyjęcie tej 

uchwały. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028 został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028 został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028 został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028 został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Ad. 4j) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 

20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej omówiła 

też kierownik OPS. W ramach tego programu możemy przyznawać zasiłki oraz świadczenia w postaci 

artykułów żywnościowych. Jak wcześniej wspominałam, ustawa o pomocy społecznej – kryteria to 

600 zł i 776 zł. W przypadku podjęcia takiej uchwały możemy do 200% zwiększyć te kryteria, dlatego 

większa ilość osób może być objęta posiłkami w szkole, o ile będą spełniały inne warunki takie osoby. 

Też proszę o podjęcie tej uchwały. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/18 Rady 

Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu wydatków za świadczenia 

z pomocy społecznej został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 12). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/18 Rady 

Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu wydatków za świadczenia 

z pomocy społecznej został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 12). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/18 Rady 

Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu wydatków za świadczenia 

z pomocy społecznej został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 12). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/18 Rady 

Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu wydatków za świadczenia 

z pomocy społecznej został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 12). 

Ad. 4k) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Kołaki Kościelne omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że poprzednia uchwała została uchylona 

przez Wojewodę, ponieważ zawierała błędy, dlatego zgodnie z zaleceniami Wojewody dokonano 

korekty tej uchwały i przedstawiamy Państwu nowy projekt uchwały. Proszę o przegłosowanie. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

13). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

13). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

13). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

13). 

 

 



Ad. 5) 

W tym punkcie informację o podmiotach, w których wykonywana będzie nieodpłatna, kontrolowana 

praca na cele społeczne oraz praca społecznie użyteczna przedstawiła Sekretarz Gminy. Wyjaśniła, że 

jak co roku Prezes Sądu występuje do Wójta, żeby wskazał podmioty w których będzie wykonywana 

praca społecznie użyteczna. My wykazujemy Urząd Gminy i Szkołę Podstawową. Przeważnie 

realizowana jest taka praca w Urzędzie Gminy. Sąd przewiduje 40 osób a na ogół jest to dużo mniej. 

Jest to informacja przedkładania do wiadomości dla Państwa (Zał. Nr 14). 

Członkowie komisji nie mieli uwag. 

Ad. 6) 

W tym punkcie informację o podmiotach, na rzecz których wykonywane będą przez nieletnich prace 

społeczne przedstawiła Sekretarz Gminy. Wyjaśniła, że tu podobna zasada co do osób skazanych. 

Nigdy nie mieliśmy takiej sytuacji, po raz pierwszy w tym roku Sąd zwrócił się ze wskazaniem takich 

podmiotów. Został wskazany Urząd Gminy i przewidywana liczba to jedna osoba (Zał. Nr 15). 

Członkowie komisji nie mieli uwag. 

Ad. 7) 

W tym punkcie informację z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023 przedstawił 

dyrektor szkoły podstawowej w Kołakach Kościelnych Pan Henryk Rakoczy. Wyjaśnił, że informację 

przedłożyliśmy, co najważniejsze dane statystyczne Państwo posiadacie. Przypomnę, że w ub. r. w 

naszej szkole uczyło się 200 uczniów, w tym 149 w szkole podstawowej i 51 w dwóch oddziałach 

przedszkolnych. Pracowało 24 nauczycieli, część tych nauczycieli pracuje na kawałki etatu, 2 osoby w 

administracji 7,5 etatu obsługi. Natomiast jeśli chodzi o realizację programu, to program realizowany 

był zgodnie z założeniami i wytycznymi Ministerstwa i Kuratorium, czyli wszystkie zdania, które 

należało podjąć, które były przyjęte przez Ministerstwo wpisane były w działania naszej szkoły. 

Wszyscy uczniowie uzyskali promocję do klasy programowo wyższej, 19 uczniów ukończyło szkołę 

podstawową i poszło do szkół wyższego rzędu mimo, że nie do końca zadowoleni jesteśmy z wyniku, 

który osiągnęliśmy, szczególnie jeśli chodzi o język angielski, mógłby być wyżej, bo warunki ku temu 

są, dzieci uczą się tego języka od pierwszej klasy, zajęcia dodatkowe rozwijające są a jednak jakby coś 

nam szwankuje troszeczkę. Ale muszę powiedzieć, że dzieci, które poszły do średnich szkół, mamy 

kontakt z nauczycielami, myślę że Pan Wasiulewski może to też potwierdzić, dają sobie radę i bez 

większych problemów uczą się w szkołach średnich. Jeśli chodzi o przygotowanie do tego roku 

szkolnego to pracujemy zgodnie z zatwierdzonym arkuszem organizacyjnym. Do dyspozycji mamy 

trochę zajęć pozalekcyjnych, dzięki temu, że Pan Wójt zgodził się na dodatkowe godziny. 

Największym problemem naszym jest to, że dzieci kończą zajęcia o godz. 14:30 i odjeżdżają autobusy 

i nie ma po prostu możliwości, żeby te dzieci chciały zostać na jakieś zajęcia dodatkowe, czy 

rozwijające. Przeładowany jest ten program. Miejmy nadzieję coś się teraz zmieni, że trochę nam 

odchudzą te programy, dzieci będą miały więcej czasu, żeby swoje zainteresowania zgłębiać. Jeśli 

chodzi o promocję szkoły, to muszę powiedzieć, że Gmina Kołaki bardzo mocno liczy się w sporcie w 

zakresie szkół wiejskich dużych. Często występowaliśmy i zajmowaliśmy czołowe miejsca na 

zawodach powiatowych oraz wielokrotnie byliśmy na zawodach wojewódzkich. Kilka razy padało 

pytanie, gdzie te Kołaki leżą, co to za miejscowość, skąd wyście przyjechali. Mała szkoła a w 

województwie powalczyła i jakieś tam sukcesy zdobywaliśmy. Również w artystycznych, czy to w 

plastycznych, czy to takich śpiewaczych dzieci brały udział z powodzeniem. Myślę, że wyniki mamy 

przyzwoite. Jeśli są pytania, to proszę (Zał. Nr 16). 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski – Pan dyrektor wywołał mnie do tablicy, to 

muszę powiedzieć, faktycznie jestem wychowawcą klasy, gdzie mam akurat sześcioro uczniów z 

naszej gminy, chodzi o klasy pierwsze, to muszę powiedzieć, że jest to młodzież zdyscyplinowana, 

kulturalna, żadnych uwag nie mamy oczywiście w stosunku do ich pracy. Wiadomo jest taki przełom, 

w szkole podstawowej i szkole średniej są inne wymagania, ale myślę, że ten pierwszy rok jakoś się 

tam uda to wszystko przezwyciężyć i będzie dobrze. Mam jeszcze pytanie – czy w ciągu roku 

szkolnego były do Pana składanie jakieś wnioski dotyczące kwestii dowożenia, czy nie, z dowożeniem 

młodzieży, czy były jakieś sytuacje? 

Dyrektor – tak, była propozycja od rodziców, żeby zmienić kierunek odwozów, ale zmiana kierunku 

odwozu wiązałaby się z tym, że w szkole przebywałaby dużo większa liczba dzieci. Trzeba by było 

zwiększyć godziny świetlicowe dlatego, że liczba dzieci z kierunku na Zanie, Gosie, Cholewy, 

Kossaki, gdzie jedzie autobus na początek jest znacznie większa niż liczba dzieci z tej strony co jadą 



na Łętowo, Głodowo czy Szczodruchy. To tylko taka była propozycja, żeby zmienić ten kierunek 

odjazdów. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – ale nie został zmieniony. 

Dyrektor – nie został zmieniony a tłumaczę Państwu, dlaczego. Jeżeli zmienimy kierunek odjazdu, to 

musimy wprowadzić dodatkowe godziny świetlicy, żeby te dzieci przetrzymać. 

Janusz Podbielski – oni wsiadają w ten sam autobus, mamy twierdzili. 

Dyrektor – jeśli autobus jedzie w kierunku na Sanie i wraca przez Wróble, Czosaki, to nie wsiadają te 

dzieci, które jadą do Zań, czy do Gosi. 

Janusz Podbielski – no tak, ale oni są zabierani 7:15 a przyjeżdżają 16 z minutami. Godzinę 

dwadzieścia czekają na autobus, dłużej nawet. I cały czas jest ten sam problem, bo na zebraniu był 

poruszany ten problem, szkolnym. 

Członek Komisji Skarg Emilia Wiśniewska – Panie dyrektorze, o to chodzi Panu Podbielskiemu, żeby 

pierwsze puścić Kossaki a Podłatki na drugą stronę jechać, żeby pierwsze odwieść Kossaki, 

Wiśniówek, Cholewy i pojechać na Podłatki, o to chodzi. 

Dyrektor – ale rano to nie jest jeden autobus, bo rano jedzie jeden autobus z Rutek a drugi jedzie z 

Zambrowa przez, rano zjeżdżają się z dwóch stron, to nie jest ten sam autobus, te dzieci nie jadą rano 

okrężną drogą. 

Konopka Jolanta – to chyba nie chodzi o rano, jak godzina 16, to nie rozumiem o co chodzi. 

Janusz Podbielski – przyjeżdżają 16 z minutami. 

Konopka Jolanta – a kończą zajęcia? 

Dyrektor – ale z Kossak jedzie pięcioro dzieci, a drugą jedzie 18 dzieci albo 20. 

Wójt Gminy – widzę, że jest tu problem po południu. 

Dyrektor – rano wyjeżdżają te dzieci tak samo. 

Janusz Podbielski – ale po południu. Zawsze było rok bez rok zmieniane. 

Dyrektor – ja jeździłem tym autobusem, żeby zobaczyć ile tych dzieci jedzie. Jeśli zjeżdżamy w 

kierunku na Zambrów przez Podłatki, Gosie, Łubnice, Krusze to tam wysiada po drodze około 20 

dzieci. Natomiast na Kossaki, na Cholewy jedzie tych dzieci pięcioro. Stąd też taka była decyzja, żeby 

te dzieci odwieść wcześniej. Jeżeli będzie taka potrzeba… 

Janusz Podbielski – u nas pięcioro? U Grodzkiego czworo… 

Dyrektor – proszę Pana, chwila, ale Grodzkiego dzieci nie jeżdżą jednym autobusem, bo autobusów 

jest dwa, jeden jedzie o 14:30 a drugi o 15:30. One jadą jednym razem wszystkie dzieci. 

Janusz Podbielski – zawsze było rok bez rok. Rok jeździli te, na drugi rok jeździli ci. Zmieniane było, 

a teraz już tyle lat ci sami jeżdżą i o to mamy walczyły na zebraniu. 

Skarbnik Gminy – autobus jeden wyjeżdża o 14:30 i dzieci które kończą wcześniej, mogą iść, a 

następny wyjeżdża o 15:30 czyli dzieci, które godzinę dłużej uczą się, to nie rozumiem. 

Dyrektor – młodsze dzieci są odwożone o godzinie 13:30 w tamtym kierunku, pierwszy autobus 

jedzie. Przyjeżdża tutaj i jedzie 14:30 w stronę Sań a o 15:30 podjeżdżają dwa autobusy. 

Skarbnik Gminy – to nie bardzo rozumiem, w czym jest problem. 

Dyrektor – Panu Podbielskiemu chodzi o to, żeby autobus pojechał najpierw do Kossak a potem na 

Podłatki a nie odwrotnie. Ja Państwu tłumaczę – z Podłatk, Łubnic, Gosi, Zań jedzie 20 dzieci  a z 

Cholew i Kossak jedzie pięcioro dzieci. Dlatego tak był podyktowany kierunek jazdy, żeby odwieźć 

najpierw te dzieci, gdzie jest dużo. Jeżeli decyzja będzie taka, że zmieniamy, to zmienimy. 

Wójt – zmienimy i z chwilę rodzice tych 20 dzieci przyjdą do Pana to samo mówić. 

Wasiulewski Krzysztof – jak Pan Janusz mówił, w jednym roku ten kierunek, w drugim ten zmienić 

po prostu. 

Eugeniusz Krajewski – pół roku tak, pół roku tak. 

Skarbnik Gminy – to nie jest indywidualny odwóz dzieci, tylko zbiorowy odwóz. 

Dyrektor szkoły – czy jest jakaś decyzja podjęta w tym temacie, czy mam zmienić ten odjazd? Tak 

naprawdę to trasę ustala PKS i odpowiada za odjazd, ja mogę zasugerować i poprosić. Też wiele osób 

zgłasza problem przystanku, ale ja nie jestem w stanie nakazać kierowcy gdzie ma stanąć. Np. przy 

Pani Wiśniewskiej nie ma możliwości, żeby się zatrzymać. Takich miejsc jest kilka w gminie, gdzie 

autobus się nie może zatrzymać. 

Wójt – to już Pan dyrektor z rodzicami ustali, Pan musi podjąć decyzję, Pan jest dyrektorem. 

Na tym zakończono dyskusję. 

 



Ad. 7) 

W tym punkcie informację na temat oświadczeń majątkowych składanych przez radnych Gminy 

Kołaki Kościelne za 2022 rok przedstawiła Przewodnicząca Rady Pani Anna Kulesza. Wyjaśniła, że 

oświadczenia majątkowe Państwa zostały złożone w terminie. Szczególnych nieprawidłowości nie 

wykazano (Zał. Nr 17). 

Ad. 8) 

W tym punkcie informację na temat złożonych oświadczeń majątkowych przez sekretarza gminy, 

skarbnika gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta przedstawił Wójt 

Gminy. Wyjaśnił, że w analizowanych oświadczeniach złożonych przez w/w osoby nie stwierdzono 

nieprawidłowości (Zał. Nr 18). 

Ad. 9) 

W sprawach różnych Przewodnicząca Rady Anna Kulesza zwróciła uwagę na kwestię organizacji 

związanych z udziałem radnych w różnych uroczystościach, bo w tej kwestii współpraca była słaba, 

nie mogę was nigdy zmotywować do udziału w uroczystościach, wyjazdach, spotkaniach. Udział biorą 

dwie osoby góra. Są sprawy w których radny musi reprezentować gminę. To są moje uwagi co do 

Państwa radnych, bo nie mogę was ogarnąć. 

Wójt Gminy – jest przykro, jeżeli organizujemy jakąś uroczystość gminną ważną, to ludzie widzą 

nasze zaangażowanie. Jesteście Państwo reprezentantami gminy, jak i ja. Dobrze by było, żeby poczuć 

tą swoją odpowiedzialność, tą swoją funkcję. Myślę, że w następnej kadencji, jak się poszczęści nam 

wszystkim, myślę, że zechcecie Państwo startować jeszcze, bo kupę roboty zrobiliśmy a przed nami 

dużo pracy. 

Anna Kulesza zapytała Wójta – czy jest podpisana z kimś umowa na odśnieżanie dróg? 

Wójt – tak, z tym samym podmiotem, co w tamtym roku, z P. Kotowskim. Nie wiem, czy tylko on 

złożył ofertę, ale tylko złożył najkorzystniejszą. Każdy miał prawo złożyć. 

Dłużniewski Dariusz – po 22 dzwoni do mnie telefon, czemu droga nie odśnieżona. 

Skarbnik Gminy – mam do Państwa jedną prośbę, od 1 stycznia likwidowana jest u nas kasa i 

chciałabym, żebyście Państwo złożyli informację o numerach rachunków, jeżeli ktoś już nie bardzo 

będzie chciał podać rachunek, to będziemy wydawali czeki i będzie pobierał sam sobie z banku. Ale 

generalnie moja prośba, żebyście Państwo podali nr rachunku, chodzi o wypłatę diet. Będzie to dla nas 

łatwiej. Wypłata będzie na konto, albo czek otrzyma. 

Wasiulewski Krzysztof – czy to gmina wymyśliła, czy jest to obligatoryjnie. 

Skarbnik Gminy – nie jest to obligatoryjnie, jesteśmy po kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej i 

takie zalecenie. Nie jest to formalne zalecenie, ale podpowiedź, żeby jednak zlikwidować to. 

Wójt Gminy – ułatwi to pracę księgowości. 

Skarbnik Gminy – prosiłabym, żeby na jutro Państwo to załatwili. 

Członek Komisji Rewizyjnej Leszek Gosk zapytał – u nas między Czarnowem a Głodowem umieścić 

przystanek, jest to prośba mieszkańców. 

Wójt Gminy – trzeba ustalić, w którym to miejscu ma być. 

Leszek Gosk – to tak na obrzeżu Głodowa i Czarnowa. 

Wójt Gminy – obawiam się, że w tym roku już nie ogarniemy, mam prośbę po nowym roku, jak ustalą 

już budżet. 

Następnie Wójt Gminy przedstawił pismo ze Starostwa Powiatowego, dotyczące rozbudowy szpitala 

powiatowego, blok operacyjny, centrala sterylizacja i zagospodarowanie terenu. Planowany koszt 

inwestycji Powiatu to jest 17 718 tyś. zł., z czego Powiat już pozyskał już ponad 15 mln. Kwota 

wkładu własnego tj. ponad 2 mln 650 tys. Ostatnio odbyło się spotkanie w szpitalu z Panem prezesem 

Dębskim. Ja nic nie deklarowałem, ponieważ takich środków na chwilę obecną gmina nie posiada. 

Natomiast gdybyśmy w ciągu roku gospodarowalibyśmy takimi środkami, wtedy wystąpimy do 

Państwa z prośbą o zaakceptowanie tego, ale na dzień dzisiejszy nie widzę takiej możliwości (Zał. Nr 

19). 

Skarbnik Gminy – odnośnie takich środków, nie wiem, czy zauważyliście, ale bardzo, bardzo 

rozjeżdżają nam się dochody bieżące i wydatki bieżące. Do tej pory, jak wiecie byliśmy wspomagani, 

subwencja która otrzymaliśmy 2,8 mln. w tamtym roku, w tym 1,5 to jakiś jest tam zastrzyk. Nie liczę 

już więcej na takie środki i musimy podejmować decyzje może mało lobbystyczne, ale musimy zadbać 

o dochody bieżące, bo te dochody bieżące bardzo, bardzo spadają w stosunku do wydatków, które 

stałe wydatki musimy ponieść. Niestety, nie możemy ograniczyć stałych wydatków a one rosną w 



zatrważającym tempie. Przeraża mnie właśnie ten dół, jak po bombie atomowej, gdzie rośnie coraz 

większa różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami. Chciałam Państwa uczulić na to. 

Wójt Gminy – miejmy nadzieję, że nasz nowy wspaniały rząd nam dopomoże. 

Skarbnik Gminy – nie jestem taka optymistka jak Pan Wójt, liczę na to, że musimy mieć to na 

uwadze. 

Wójt Gminy – jak Państwo wiecie, otrzymaliśmy dotację na remont dróg dojazdowych na terenie całej 

gminy Kołaki Kościelne, niespełna 8 mln. Przeczytam, jakie to są odcinki dróg: Kołaki Kościelne – 

nowa ulica – Wyszyńskiego-365 m. ten odcinek wejdzie do projektu, w zasadzie już w tej chwili 

robimy te projekty. Przetarg musimy ogłosić najpóźniej w lutym, dlatego w tej chwili robimy program 

funkcjonalno-użytkowy, w którym będą założenia do projektu. Tam będzie określone jaka droga, 

jakiej szerokości, jakie parametry, jaka podbudowa. Porobimy wcześniej badania gruntu, tak żeby 

projektant, ten który wygra przetarg, bo będzie to przetarg w formule „zaprojektuj-wybuduj”, firma, 

która wygra będzie musiała na podstawie tego projektu funkcjonalno-użytkowego wykonać projekt i 

przebudować wszystkie te drogi. Następny odcinek jest to ul. Polna w Kołakach Kościelnych 400 m, 

Wiśniówek-Wertyce – jeden odcinek 970 m, drugi odcinek 285 m., Gunie 170 m. Jeśli mają Państwo 

pytania co do tych odcinków i gdzie się znajduję, to proszę na bieżąco pytać. 

Tyborowski Dariusz – w Guniach? 

Wójt – w Guniach jest droga gminna do Państwa Ładów. Następnie Czachy – 210 m – pierwsza droga 

od Kołak w prawo w Czachach, ta nie asfaltowa. Kolejna droga Kossaki Borowe jeden odcinek 420 

m, drugi odcinek 270 m i trzeci odcinek 120 m – wszystkie to są drogi żwirowe, piaskowe prowadzące 

do posesji nowych. Zanie 500 m jest to droga do hydroforni od drogi powiatowej, miejscowość 

Ćwikły-Rupie mały odcineczek 50 m w kierunku P. Klimaszewskich jest tam kawałek drogi gminnej, 

Gosie Małe tzw. obwodnica 450 m, Gosie Otole wraz z przebudową mostku 425 m, Wróble-

Arciszewo 210 m łącznik do kolonistów z tyłu, ul. Piaskowa 250 m i Sanie-Dąb 190 m. Nie znalazła 

się tutaj droga, tam też jest pilna potrzeba z Podłatk na Krusze, tam dwa lata temu robiliśmy nakładkę 

od drogi powiatowej, ale to nie wystarcza, jeszcze jest taka potrzeba, mam nadzieję, że w przyszłym 

budżecie w ciągu roku uda nam się te środki wygospodarować i że Państwo poprzecie przebudowę tej 

drogi. Tam nie jest duży odcinek, ale w tym budżecie kończącym się nie ma na to zapewnionych 

środków. Mam nadzieję, że w ciągu toku takie środki się znajdą, wtedy poproszę Państwa żeby 

wprowadzić to do budżetu. 

Krzysztof Wasiulewski zapytał – na którejś tam sesji rozmawialiśmy odnośnie dofinansowania na ten 

pomnik, dla tych żołnierzy, czy coś wiadomo? 

Wójt Gminy – Pan Wasiulewski zapytał o ten pomnik, na który dostaliśmy 150 tys. i ta uchwała, którą 

Państwo podejmiecie jutro dotycząca przekazywania środków, ta uchwała dotyczy też tego pomnika, 

ponieważ też zostanie przekazana nie na podstawie tej uchwały. Ta uchwała tj. podstawa do udzielania 

takiej dotacji. Później kolejna uchwała to będzie uchwała konkretnie pod remont organ dla księdza i 

druga uchwała będzie organizacji, która podejmie się budowy tego pomnika. Nie zaczęliśmy tego w 

tym roku, ponieważ gmina, gdy udzieli takiej dotacji, żąda rozliczenia się z tej dotacji do końca roku, 

także bezzasadne by było w listopadzie rozpoczynać jakąś inwestycje i gonić wnioskodawcę, żeby do 

końca roku złożył. Tak się nie da. 

Krzysztof Wasiulewski – żeby na przyszłego listopada było w miarę możliwości wykonane. 

Wójt – myślę, że styczeń luty będą już te wnioski będą do nas spływać i będziemy już to realizować. 

Jolanta Konopka – czy ta droga co do Radka to jest z innego projektu, co ta główna? 

Wójt – z innego. 

Anna Kulesza – chciałam podziękować, bo cztery kadencje upominałam się o dwie dróżki 100 m w 

Szczodruchach i mam. Była to wykorzystana sytuacja, że Powiat robił tą drogę od Kołak do 

hydroforni i przy tej okazji skorzystaliśmy z tego i te dwie drogi zostały zrobione. Dziękuje Panu 

Wójtowi i wszystkim. 

Wójt – nawiązując do tego co Pani mówi, te odcinki dróg, które wspominałem, to właśnie są takie 

odcinki dróg, gdzie nigdy nie było szans ich wyremontowania, bo nikt nie da na 400 m, czy 200 m 

dofinansowania. Bo nawet te niektóre drogi nie kwalifikują się do kategorii dróg publicznych. I 

wszystko to musielibyśmy z własnego budżetu zrealizować a to jest kwota 8 mln, której nigdy nie 

będziemy mieli. Ostatnia kadencja tj. ponad 30 mln pozyskanych środków, to w historii gminy takiego 

czegoś nie było. I to zostanie. Kto jakby nie mówił na rząd poprzedni, czy był dobry, czy zły, to 

jednak to co zostanie u nas to jest nasze już. 



Milewski Ryszard – w Saniach to ta droga do tego kolonisty? 

Wójt – w Saniach ta droga gminna, bo jedna jest prywatna a druga gminna, do Milewskiego. 

Milewski Ryszard – on jeszcze prosił tam kawałek do lasu, on tamtędy wszystko wozi. 

Wójt - więcej nie rozciągniemy, to tak jak droga od Podłatk do Krusz. Ale trzeba o tym pamiętać, jak 

będziemy następne wnioski składać, to uwzględnimy. 

Dariusz Dłużniewski – jak te drogi będą odbierane, to przez Czachy do samego końca do P. 

Zienkiewiczów, żeby asfalt położyć. 

Wójt – w tym projekcie nie ma tego uwzględnionego. 

Janusz Milewski – odnośnie zbiórki folii, bo była interwencja i mieli jeszcze raz zbierać. 

Wójt – jest nadzieja, sam do niego dzwoniłem, zrzuca na pogodę winę, że to mokre. Ale sami jesteście 

sobie winni. Ja tej sytuacji nie znałem, dostałem dokumenty podpisane, że wszystko zabrane. A 

później się dowiaduję, że nie wszystko odebrane. Podpisywaliście, że odebrane. Będziemy go ganiać. 

Trzeba się u pracownika dopominać. Będziemy dzwonić, ale teraz to możemy go tylko poprosić. 

Ryszard Milewski – Panie Wójcie w Saniach katastrofa się zrobiła, olszę przewrócili na placu zabaw. 

Inspektor UG Hanna Dąbrowska przypomniała, że dostaliście Państwo podział na okręgi wyborcze. 

Jest trochę zmian dlatego, że podziału tego dokonuje Komisarz Wyborczy w Łomży i dlatego, że w 

okręgu nr 15 była przekroczona norma przedstawicielstwa i dlatego musi być nowy podział, bo nie 

mogą być przekroczone te normy, bo na ul. Podleśnej sporo mieszkańców doszło i ta norma została 

przekroczona. Zmiana polega na tym, że Gunie dołączono do Sań a Czosaki do okręgu Czarnowo-Dąb 

i Wróble Arciszewo. W Kołakach utworzył Komisarz trzy okręgi, będzie trzech radnych. Proszę się 

zapoznać, bo pewnie tak zostanie (Zał. Nr 20). 

Krzysztof Wasiulewski zwrócił się z prośbą o podsypanie wjazdu do apteki. 

Ad. 6) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 

 

 

        Protokołowała 
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